



SECURITY COUNCIL OFFICIAL RECORDS

EIGHTH YEAR

644

th MEETING: 27 NOVEMBER 1953

^{ème} SEANCE: 27 NOVEMBRE 1953

DOCUMENTS MASTER
INDEX UNIT

MAY 14 1954

HUITIEME ANNEE

CONSEIL DE SECURITE PROCES-VERBAUX OFFICIELS

NEW YORK

TABLE OF CONTENTS

	<i>Page</i>
Provisional agenda (S/Agenda/644)	1
Adoption of the agenda	1
Election of a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the resignation of Judge Sergei Aleksandrovich Golunsky (S/3127)	1

TABLE DES MATIERES

Ordre du jour provisoire (S/Agenda/644)	1
Adoption de l'ordre du jour	1
Election d'un membre de la Cour internationale de Justice en vue de pour- voir le siège devenu vacant par suite de la démission de M. Serguei Aleksandrovitch Golounsky, juge à la Cour (S/3127)	1

Relevant documents not reproduced in full in the texts of the meetings of the Security Council are published in quarterly supplements to the *Official Records*.

Symbols of United Nations documents are composed of capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

*
* *
*

Les documents pertinents qui ne sont pas reproduits *in extenso* dans le texte des séances du Conseil de sécurité sont publiés dans des suppléments trimestriels aux *Procès-verbaux officiels*.

Les cotes des documents de l'Organisation des Nations Unies se composent de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document de l'Organisation.

SIX HUNDRED AND FORTY-FOURTH MEETING

Held at New York on Friday, 27 November 1953, at 10.30 a.m.

SIX CENT QUARANTE-QUATRIEME SEANCE

Tenue à New-York, le vendredi 27 novembre 1953, à 10 h. 30.

President: Mr. H. HOPPENOT (France).

Present: The representatives of the following countries: Chile, China, Colombia, Denmark, France, Greece, Lebanon, Pakistan, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, United States of America.

Provisional agenda (S/Agenda/644)

1. Adoption of the agenda.
2. Election of a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the resignation of Judge Sergei Aleksandrovich Golunsky (S/3127).

Adoption of the agenda

The agenda was adopted.

Election of a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the resignation of Judge Sergei Aleksandrovich Golunsky (S/3127)

1. The PRESIDENT (*translated from French*): The Security Council has met in order, concurrently with the General Assembly, to elect a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the resignation of Judge Golunsky.

2. I wish to draw the attention of the members of the Council to the various documents relating to the election which have been circulated to them: the memorandum by the Secretary-General circulated on 24 November 1953, containing an introductory note and explaining the procedure we must follow [S/3144]; a list of candidates nominated by national groups, circulated on 27 October 1953 [S/3127]; a note in which the Secretary-General states that he has been informed that Mr. Choucri Kardahi, who had been nominated by the Lebanese national group, wished to withdraw [S/3127/Add.2]; and notice that the Belgian delegation has withdrawn the candidature of Mr. de Visscher [S/3127/Add.1].

3. The members of the Council will kindly take note of these documents, since the names of these candidates still appear on the ballot papers, which will be distributed to them.

4. Mr. KYROU (Greece): With reference to the list of candidates nominated by different national groups may I draw the attention of members of the Council to the footnote in document S/3127 indicating that

Président: M. H. HOPPENOT (France).

Présents: Les représentants des pays suivants: Chili, Chine, Colombie, Danemark, France, Grèce, Liban, Pakistan, Union des Républiques socialistes soviétiques, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Etats-Unis d'Amérique.

Ordre du jour provisoire (S/Agenda/644)

1. Adoption de l'ordre du jour.
2. Election d'un membre de la Cour internationale de Justice en vue de pourvoir le siège devenu vacant par suite de la démission de M. Serguei Aleksandrovitch Golounsky, juge à la Cour (S/3127).

Adoption de l'ordre du jour

L'ordre du jour est adopté.

Election d'un membre de la Cour internationale de Justice en vue de pourvoir le siège devenu vacant par suite de la démission de M. Serguei Aleksandrovitch Golounsky, juge à la Cour (S/3127)

1. Le PRESIDENT: Le Conseil de sécurité s'est réuni pour procéder, concurremment avec l'Assemblée générale, à l'élection d'un membre de la Cour internationale de Justice, en vue de pourvoir le siège devenu vacant par suite de la démission du juge Golounsky.

2. Je me permets d'attirer l'attention des membres du Conseil sur les divers documents qui leur ont été remis et qui ont trait à cette élection: le mémoire du Secrétaire général, distribué le 24 novembre 1953, qui contient une note liminaire et qui expose la procédure à suivre [S/3144]; la liste des candidats présentés par les groupes nationaux, distribuée le 27 octobre 1953 [S/3127]; une note par laquelle le Secrétaire général fait savoir qu'il a été informé que M. Choucri Kardahi, qui avait été présenté par le groupe national du Liban, ne désirait pas que sa candidature soit retenue [S/3127/Add.2]. Une démarche de même nature a été faite par la délégation de la Belgique pour retirer la candidature de M. de Visscher [S/3127/Add.1].

3. Je prie les membres du Conseil de bien vouloir prendre note de ces documents, étant donné que les noms de ces candidats continuent de figurer sur les bulletins de vote qui vont leur être distribués.

4. M. KYROU (Grèce) (*traduit de l'anglais*): En ce qui concerne la liste des candidats présentés par les groupes nationaux, puis-je appeler l'attention des membres du Conseil sur la note de bas de page qui

Mr. Spiropoulos, of Greece, has requested that he should not be considered for election to the present vacancy.

5. The PRESIDENT (*translated from French*): The Secretariat will distribute ballot papers to the members of the Council, who will kindly put a cross next to the name of the candidate of their choice. The ballot papers will then be collected and counted by the Secretariat.

A vote was taken by secret ballot.

The result of the vote was 9 votes in favour of Mr. Kozhevnikov (Union of Soviet Socialist Republics) and 1 in favour of Mr. de Laval (Peru), 1 ballot paper being blank.

6. The PRESIDENT (*translated from French*): Mr. Kozhevnikov has therefore been chosen by the Security Council as candidate for the vacancy in the International Court of Justice. I shall immediately inform the General Assembly of the result of this election.

7. The Secretary of the Committee of Experts, which will meet to examine the candidatures of Japan and the Republic of San Marino to the International Court of Justice, has asked me to inform the Council that the Committee will meet at 3 o'clock this afternoon.

8. I have now received the following communication, dated 27 November 1953, from the President of the General Assembly:

"I have the honour to inform you that at the first meeting of the General Assembly held on 27 November 1953 for the purpose of electing a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the resignation of Judge Sergei Aleksandrovich Golunsky,¹ Mr. Feodor Ivanovich Kozhevnikov (USSR) has obtained an absolute majority of votes in the General Assembly.

(Signed) "Vijaya Lakshmi PANDIT
President of the General Assembly"

The meeting rose at 11 a.m.

¹ See Official Records of the General Assembly, Eighth Session, Plenary Meetings, 458th meeting.

figure dans le document S/3127 et d'où il ressort que M. Spiropoulos (Grèce) a demandé que sa candidature ne soit pas prise en considération pour le siège actuellement vacant à la Cour?

5. Le PRESIDENT: Les bulletins de vote vont être distribués, par les soins du Secrétariat, aux membres du Conseil qui voudront bien mettre une croix en face du nom du candidat de leur choix. Les bulletins seront ensuite rassemblés et collationnés par le Secrétariat.

Il est procédé au vote au scrutin secret.

Le résultat du vote est le suivant: 9 voix se sont prononcées en faveur de M. Kojevnikov (Union des Républiques socialistes soviétiques), une voix en faveur de M. de Laval (Pérou); il y a eu un bulletin blanc.

6. Le PRESIDENT: M. Kojevnikov est donc désigné par le Conseil de sécurité pour être candidat au siège vacant à la Cour internationale de Justice. Le résultat de cette élection sera porté immédiatement, par mes soins, à la connaissance de l'Assemblée générale.

7. Le Secrétaire du Comité d'experts, qui doit se réunir pour examiner les candidatures du Japon et de la République de Saint-Marin à la Cour internationale de Justice, me prie de signaler aux membres du Conseil que le Comité se réunira cet après-midi, à 15 heures.

8. Le Secrétariat vient de me remettre une lettre de la Présidente de l'Assemblée générale en date du 27 novembre 1953, dont la teneur est la suivante:

"J'ai l'honneur de porter à votre connaissance qu'à la première séance de l'Assemblée générale tenue le 27 septembre pour l'élection d'un membre de la Cour internationale de Justice, en vue de pourvoir le siège devenu vacant par suite de la démission de M. Serguei Aleksandrovitch Golounsky¹, M. Feodor Ivanovitch Kojevnikov (URSS) a obtenu la majorité absolue des voix à l'Assemblée générale.

(Signé) "Vijaya Lakshmi PANDIT
Présidente de l'Assemblée générale"

La séance est levée à 11 heures.

¹ Voir Documents officiels de l'Assemblée générale, huitième session, Séances plénières, 458ème séance.